

Moroccan Bid for Project to Build up to 6 new Tourist Resorts

المغرب يطرح مشروعاً لإنشاء 6 منتجعات سياحية جديدة

The Moroccan Prime Minister, Abdul Rahman al-Yousifi, announced the completion of studies to build six tourist resorts on the Mediterranean and Atlantic Ocean beaches as a preliminary step towards bidding and scheduled plans for implementation. Al-Yousifi was speaking about the project for promoting tourism in the presence of representatives from the Moroccan private sector as well as international investors.

A spokesperson from Morocco's Ministry of Tourism added that the cost of investments for this project was MD4 billion Moroccan Dirhams (E400 million Euro), which covered costs of all amenities throughout the proposed resorts. An additional MD40 billion Moroccan Dirhams (E4 billion Euro) was required to build hotels and equipment.

The proposed project is listed within the framework of an "agreement" to promote the Moroccan tourism sector which aims to receive 10 million tourists by 2010 with a total investment cost of between 8 to 9 billion Euro, including the exclusive construction of 80,000 hotel rooms, 65,000 of them for the beach resorts alone.

The government proposes a new plan for appointing contractors from the private sector to prepare and build the amenities for the resorts. The government itself will assume the task of building the amenities

surrounding the resorts, which could also be given up subsequently to special contractors at competitive rates.

Tens of local and foreign investors were invited to visit the proposed new sites on the understanding that contractors would then enter their bids for selection.

The proposed building sites are: al-Saeediyah Ra's Al-ma' (on the Mediterranean), Khamis al-Sahil, al-Hawziyah, Moghadru (near al-Suwayrah City), White Beach, and Taghazot (near Agadir) on the Atlantic.



جامع في المغرب
Morocco Mosque

أعلن رئيس الوزراء المغربي عبد الرحمن اليوسفي عن انتهاء دراسات جدوى متعلقة بإنشاء ستة منتجعات سياحية على شواطئ البحر الأبيض المتوسط والمحيط الأطلسي تمهيداً للبدء باستلام عروض ووضع خطط التنفيذ. وكان اليوسفي يتحدث عن هذا المشروع المهم للتنمية السياحية أمام ممثلين عن القطاع الخاص المغربي ومستثمرين دوليين.

وقال مسؤول في وزارة السياحة المغربية ان قيمة استثمارات المشروع تبلغ 4 مليارات درهم (400 مليون يورو) لأعمال التسوية وإعداد المرافق في المنتجعات الستة و40 مليار درهم (4 مليارات يورو) لبناء المرافق الفندقية والتجهيزات.

ويندرج المشروع في إطار "اتفاق - إطار" لتنمية القطاع السياحي المغربي يستهدف استقبال 10 ملايين سائح بحلول عام 2010 وكلفة استثمارية اجمالية ما بين 8 الى 9 مليارات يورو تشمل خصوصاً بناء 80 ألف غرفة فندقية بينها 65 ألفاً للمنتجعات الساحلية.

وتقترح الحكومة خطة مستحدثة تقوم على تولي مقاولين من القطاع الخاص اعداد وانشاء مجمل المرافق في المنتجعات. وتتولى الدولة المغربية من جانبها انشاء المرافق المحيطة بالمنتجعات والتي يمكن أن يتم التنازل عنها لاحقاً الى مقاولين خاصين بسعر تنافسي.

ودعي العشرات من المستثمرين المحليين والأجانب الى زيارة المواقع الجديدة المقترحة على أن يعرض المتعهدون بعد ذلك مشاريعهم حتى يتم الاختيار بينها.

والمواقع المقترحة لإنشاء منتجعات ساحلية هي: السعيدية رأس الماء، على المتوسط، وخميس الساحل والحوزية وموغادرو القريبة من مدينة الصويرة والشاطئ الأبيض وتغازوت القريبة من اغادير، على الأطلسي.